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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF 

 

Poř. číslo zápisu:  4 

Datum zasedání:  27. 3. 2024 

Přítomni:  Bauerová, Buryová, Doubravský, Horáková, Kopřivová (online), 

Kubalová, Macková, Majerová, Růčková, Téma, Waleczek Zotyková  

Omluveni:   

Hosté:  Halaška (online), Klepek, Palečková, Suchánek, Šimáková, Šperka 

Program:  

1. Úvod, schválení programu 

2. Podmínky přijímacího řízení do bakalářských a navazujících magisterských 

studijních programů v prezenční a kombinované formě studia Slezské 

univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné pro 

akademický rok 2024/2025 vyhlášené pouze pro studenty studující 

v bakalářských a navazujících magisterských studijních programech s končící 

platností akreditace k 31. 12. 2024 

3. Conditions for the admission to the follow-up Master’s degree study program 

Economics and Management accredited in English in the full-time form of 

study at the Silesian University in Opava, School of Business Administration 

in Karviná for students studying at SU SBA in the follow-up Master’s degree 

study program Economics and Management, field of study Business 

Economics and Management accredited in English with the validity of 

accreditation until 31. 12. 2024 for the academic year 2024/2025 

4. Podmínky přijímacího řízení do doktorského studijního programu 

Ekonomika a management v prezenční a kombinované formě studia Slezské 

univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné pro 

akademický rok 2024/2025 vyhlášené pouze pro studenty studující 

v doktorském studijním programu Ekonomika a management, oboru 

Podniková ekonomika a management s končící platností akreditace k 31. 12. 

2024 

5. Conditions for the admission to the follow-up Doctoral study program 

Economics and Management accredited in English in the full-time form of 

study at the Silesian University in Opava, School of Business Administration 

in Karviná for students studying at SU SBA in the follow-up Doctoral study 

program Economics and Management, field of study Business Economics and 

Management accredited in English with the validity of accreditation until 31. 

12. 2024 for the academic year 2024/2025 

6. Vyhodnocení plánu realizace Strategického záměru Obchodně podnikatelské 

fakulty v Karviné pro rok 2023 

7. Různé 
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1. Úvod, schválení programu 

 

Na úvod předsedkyně senátu přivítala přítomné senátory, pana děkana i další hosty, 

vyjmenovala jednotlivé body programu a konstatovala, že Akademický senát je 

usnášeníschopný. Jednání proběhlo hybridní formou, a to z důvodu nemožnosti prezenční 

účasti některých členů AS SU OPF. Přítomní členové senátu s navrženým programem vyslovili 

souhlas. Žádný další bod programu nebyl navržen.  

 

 

Hlasování o programu:   

Pro: 11 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

2. Podmínky přijímacího řízení do bakalářských a navazujících magisterských 

studijních programů v prezenční a kombinované formě studia Slezské univerzity v 

Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné pro akademický rok 2024/2025 

vyhlášené pouze pro studenty studující v bakalářských a navazujících magisterských 

studijních programech s končící platností akreditace k 31. 12. 2024 

 

Doc. Suchánek uvedl, že tyto podmínky lze označit jako speciální podmínky, protože jsou 

určeny pro studenty ve studijních programech/oborech, kterým končí platnost akreditace k 31. 

12. 2024. Zákonnou povinností je, abychom jim zajistili řádné dostudování, proto jsou tyto 

podmínky vypsány. Přihlášku ke státním závěrečným zkouškám (SZZ) mohou podat ti studenti, 

kteří nepřistoupí v letošním akademickém roce ke státním zkouškám nebo se ze závažného 

důvodu nebudou moci dostavit k opravnému termínu SZZ.  

Varianty podávání přihlášek a vykonání závěrečných zkoušek budou následující: 1) Obecně 

platí, že studenti, kteří půjdou ke zkoušce v červnu a nevykonají ji úspěšně, ji musí vykonat v 

druhém termínu v srpnu. 2) V případě, že student již ví, že nepřistoupí ke státní závěrečné 

zkoušce v tomto akademickém roce, může podat přihlášku až v září. 3) Student, který přistoupí 

ke zkoušce v srpnu a nevykoná ji úspěšně, musí mít poskytnutý náhradní termín v době 

platnosti akreditace. Pro studenty uvedené v bodě 2 a 3 se přistupuje k realizaci státních 

závěrečných zkoušek v listopadu. V případě, že se student nebude moci ze závažných důvodů 

dostavit ani k termínu SZZ v listopadu, bude si moci podat přihlášku pro další termín SZZ 

v listopadovém termínu stanoveném v podmínkách přijímacího řízení. Přihláška se v tomto 

případě podává do tzv. navazujícího studijního programu, který je uveden v podmínkách a je 

nejvíce podobný programu/oboru, který student studuje v současnosti. Tento postup byl 

konzultován na univerzitní úrovni, byl schválen právním oddělením a bude převzat na úrovni 

celé univerzity. 

 

Předsedkyně senátu otevřela diskuzi. Jelikož se nikdo nepřihlásil o slovo, vyzvala k hlasování.  

 

 

Hlasování o podmínkách přijímacího řízení (Bc. a Ing.) v ČJ: 

Pro: 11 

 

 

Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 
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schvaluje podmínky přijímacího řízení do bakalářských a navazujících magisterských 

studijních programů v prezenční a kombinované formě studia Slezské univerzity v Opavě, 

Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné pro akademický rok 2024/2025 vyhlášené pouze pro 

studenty studující v bakalářských a navazujících magisterských studijních programech 

s končící platností akreditace k 31. 12. 2024. 

 

 

Dr. Šimáková informovala, že tyto podmínky jsou vypisovány již podruhé. Z průběhu 

současného studia je známo, že někteří studenti nedokončí studium včas, proto většina studentů 

již přestoupila. U těch, kteří budou podávat přihlášky v rámci končícího studijního programu, 

se bude jednat jen o jednotlivce.  

 

Předsedkyně senátu otevřela diskuzi. Jelikož se nikdo nepřihlásil o slovo, vyzvala k hlasování.  

 

 

Hlasování o podmínkách přijímacího řízení (Ing.) v AJ: 

Pro: 11 

 

 

Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Conditions for the admission to the follow-up Master’s degree study program 

Economics and Management accredited in English in the full-time form of study at the Silesian 

University in Opava, School of Business Administration in Karviná for students studying at SU 

SBA in the follow-up Master’s degree study program Economics and Management, field of 

study Business Economics and Management accredited in English with the validity of 

accreditation until 31. 12. 2024 for the academic year 2024/2025. 

 

 

4. Podmínky přijímacího řízení do doktorského studijního programu Ekonomika a 

management v prezenční a kombinované formě studia Slezské univerzity v Opavě, 

Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné pro akademický rok 2024/2025 vyhlášené 

pouze pro studenty studující v doktorském studijním programu Ekonomika a 

management, oboru Podniková ekonomika a management s končící platností 

akreditace k 31. 12. 2024 

 

 

5. Conditions for the admission to the follow-up Doctoral study program Economics 

and Management accredited in English in the full-time form of study at the Silesian 

University in Opava, School of Business Administration in Karviná for students 

studying at SU SBA in the follow-up Doctoral study program Economics and 

Management, field of study Business Economics and Management accredited in English 

with the validity of accreditation until 31. 12. 2024 for the academic year 2024/2025 

3. Conditions for the admission to the follow-up Master’s degree study program 

Economics and Management accredited in English in the full-time form of study at the 

Silesian University in Opava, School of Business Administration in Karviná for students 

studying at SU SBA in the follow-up Master’s degree study program Economics and 

Management, field of study Business Economics and Management accredited in English 

with the validity of accreditation until 31. 12. 2024 for the academic year 2024/2025 
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Doc. Palečková vysvětlila, že jde o obdobnou situaci jako u předchozích podmínek. K 31. 12. 

2024 končí akreditace studijního programu Ekonomika a management, studijního oboru 

Podniková ekonomika a management. Studenti jsou o tom obeznámeni a předměty v rámci 

nového programu si již mohli volit jako volitelné a absolvovat je. Ti, co studují obor Podniková 

ekonomika a management, přejdou do studijního programu Ekonomika a management. 

Studenti budou podávat přihlášku první zářijový týden, s delším termínem na zápisy, a to do 

konce kalendářního roku, abychom studentům umožnili hladký průběh vstupu do studia.  

 

Předsedkyně senátu otevřela diskuzi. Jelikož se nikdo nepřihlásil o slovo, vyzvala k hlasování. 

 

 

Hlasování o podmínkách přijímacího řízení (Ph.D.) v ČJ: 

Pro: 11 

 

 

Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje podmínky přijímacího řízení do doktorského studijního programu Ekonomika a 

management v prezenční a kombinované formě studia Slezské univerzity v Opavě, Obchodně 

podnikatelské fakulty v Karviné pro akademický rok 2024/2025 vyhlášené pouze pro studenty 

studující v doktorském studijním programu Ekonomika a management, oboru Podniková 

ekonomika a management s končící platností akreditace k 31. 12. 2024. 

 

 

Hlasování o podmínkách přijímacího řízení (Ph.D.) v AJ: 

Pro: 11 

 

 

Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Conditions for the admission to the follow-up Doctoral study program Economics 

and Management accredited in English in the full-time form of study at the Silesian University 

in Opava, School of Business Administration in Karviná for students studying at SU SBA in the 

follow-up Doctoral study program Economics and Management, field of study Business 

Economics and Management accredited in English with the validity of accreditation until 31. 

12. 2024 for the academic year 2024/2025. 

 

 

6. Vyhodnocení plánu realizace Strategického záměru Obchodně podnikatelské fakulty 

v Karviné pro rok 2023 

 

Děkan doc. Šperka uvedl, že senátoři měli možnost prostudovat poměrně komplexní dokument. 

Jde o standardní dokument, který se projednává na akademickém senátu a bere se jím na 

vědomí. Vždy se stanovuje na rok dopředu a poté se vyhodnocuje jeho plnění. Každý rok se 

OPF snaží strategický záměr plnit. V jednotlivých prioritních oblastech jsou specifikovány 

dlouhodobé vize, specifické cíle a konkrétní opatření a nakonec vyhodnocení, jak se podařilo 

opatření naplnit. V zásadě všechna opatření, která byla loni stanovena, byla naplněna.  

 

Předsedkyně senátu otevřela diskuzi. 
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Doc. Růčková upozornila na chybějící tečku za datem 31.12 na str. 14 druhý odstavec vpravo, 

a dále chybný rok 2022 na str. 16.  

Dr. Waleczek Zotyková doplnila, že v rámci komise pro legislativní a organizační záležitosti 

byl dokument důkladně pročten a odkázala na zápis z jednání komise, kde jsou uvedeny 

jednotlivé korekce překlepů a chyb.  

Doc. Šperka dodal, že změny budou zapracovány.  

 

Doc. Růčková konstatovala, že by uvítala, aby pro další roky byla pečlivěji volena školení, tak 

aby byla efektivní, ne jak tomu bylo u školení pro používání aplikace MS Teams.  

 

Doc. Růčková dále otevřela problematiku ankety hodnocení výuky. Hodnocení se objevuje 

v okamžiku, kdy je zkouškové období a pokud se studentům nepodaří zkoušky úspěšně 

vykonat, uvádí do ankety špatná hodnocení. Nebylo by efektivnější sbírat zpětnou vazbu před 

tím, než začne zkouškové období a studenti by hodnotili opravdu pouze výuku? Protože 

připomínky pak mají pouze ke zkoušce, a ne k výuce.  

Doc. Šperka vysvětlil, že toto se již vícekrát diskutovalo. Posledně bylo vedením fakulty 

dohodnuto, že součástí hodnocení by měla být nejenom výuka, ale i zkoušky. V současné době 

však převládá pocit, že studenti jsou velmi ovlivněni tím, že nejsou úspěšní u zkoušky, a tak do 

ankety uvádí kritické hodnocení podpořené tím, že anketa je anonymní. V této souvislosti, 

v rámci projektu OP JAK, bude vytvořena skupina, která se bude zabývat hodnocením výuky 

a bude diskutováno, jak anketu „předesignovat“, aby měla smysl.  

 

 

Usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné bere 

na vědomí Vyhodnocení plánu realizace Strategického záměru SU OPF za rok 2023. 

 

 

7. Různé 

 

Studentská rada: 

L. Doubravský podal informaci, že 11. března proběhla první studentská rada, kdy účast 

studentů nebyla velká. Jako hosté se zúčastnili jeden student a jeden uchazeč o studium. 

Projednáno a sepsáno pro senát bylo následující: 

 

1) Prospěchová stipendia: 

Studenty zajímá, jaký je důvod snížení prospěchových stipendií. Doc. Šperka vysvětlil, že jsou 

již známy výsledky čerpání stipendijního fondu za minulý rok. Stipendijní fond se platí 

z poplatků, které platí studenti za nadstandardní dobu studia, což se generuje v nějaké výši a 

tyto prostředky se vrací zpět studentům formou stipendií. V minulosti, kdy obdržela fakulta 

z poplatků více peněžních prostředků, se přijalo rozhodnutí stipendia zvýšit. V současnosti 

nejsme schopni vybrat na poplatcích tak vysoké částky (díky výpadku ve výběru stipendií za 

covidu), takže nemůžeme vyplácet stipendia v tak vysoké výši. Proto se vedení fakulty rozhodlo 

snížit množství vyplácených stipendií a bude i nadále muset přistoupit k dalšímu zpřísňování 

kritérií. 

  

2) Bezpečnostní situace na fakultě: 

Studenty dále zajímá, zda má fakulta v plánu zavádět nějaká bezpečnostní opatření vzhledem 
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k tomu, co se stalo na Karlově univerzitě a zda je v pořádku pohybovat se v prostorách fakulty 

s legálně drženou zbraní. Doc. Šperka ubezpečil, že se otázce bezpečnosti univerzita detailně 

věnuje. Na základě jednání s bezpečnostními agenturami byla vytvořena norma rektora, která 

specifikuje, jak se máme chovat v takových situacích, jsou zřízeny krizové štáby apod. 

Garantkou této aktivity je paní tajemnice, která má veškeré informace o opatřeních, která 

univerzita podnikla. Finanční prostředky získané z projektu podporovaného ministerstvem 

plánuje vedení fakulty využít na posílení kamerového systému, odkládací boxy aj. Řeší se 

fyzické ohledání osob, resp. další typy kontrol. Budou také realizována školení v této oblasti, 

je připravena mimořádná přednáška Policie ČR k tomuto tématu (příklady z praxe, prevence). 

Co se týče problematiky nošení zbraní, toto je řešeno všemi univerzitami. V ČR neexistuje 

žádná norma, která by to zakazovala. L. Doubravský navrhuje dát do návštěvního řádu fakulty 

zákaz vnášet zbraně. Doc. Šperka zopakoval, že se to řeší na univerzitní úrovni a fakulta bude 

následovat pokyny univerzity.     

 

3) Problém se studenty na kolejích: 

L. Doubravský zmínil problém s některými zahraničními studenty na kolejích, kteří se 

nechovají správně vůči ženám. Doc. Šperka sdělil, že to bylo diskutováno s dr. Šimákovou a 

navrhuje se v této záležitosti obrátit na ombudsmana. Dr. Šimáková doporučuje anonymní 

připomínky řešit prostřednictvím ombudsmana, pro neanonymní připomínky studentek je 

k dispozici ona sama.   

 

4) Studovna (relaxační zóna): 

D. Téma otevřel otázku (ne)existence jednacího či provozního řádu studovny. Problémem je 

nespokojenost studentů s formou využívání této místnosti. Studenti, kteří se zde snaží 

vzdělávat, jsou rušeni neukázněnými skupinkami studentů, které navíc zabírají místa těm, kteří 

se chtějí učit. Je zde umístěna prosba o vzájemnou ohleduplnost, která však není akceptována. 

Dr. Waleczek Zotyková již v této záležitosti oslovila Ing. Balvarovou s prosbou o informace 

ohledně provozního řádu studovny. Provozní řád budov OPF je stanoven legislativou BOZP, a 

provozní řád studovny neexistuje. Je tedy k diskuzi, jaké by měly být podniknuty kroky pro 

zmírnění konfliktních situací. Doc. Šperka členy legislativní komise požádal, aby tuto věc 

prodiskutovali s paní tajemnicí, která se těmto věcem věnuje.  

 

Na dotazy a podněty Studentské rady reagovala písemně také paní tajemnice, její vyjádření je 

součástí Přílohy č. 1. 

 

Turnikety a pohyb cizích osob: 

Dr. Bauerová se zeptala, jak je to s fungováním turniketů. Pohybují se tady osoby, které zde 

nestudují a ani nemají souvislost s žádnými zaměstnanci. V tom případě i zasedání studentské 

rady by nemělo být pro veřejnost. L. Doubravský souhlasil, že příště bude požadovat, aby se 

hosté prokazovali studentskou/ISIC kartou.  

Dle doc. Klepka však nemají turnikety smysl, útočník může turniket přeskočit. Jejich 

znovuzprovoznění je komplikací (brání evakuaci) a nepřináší žádný benefit.  

Doc. Šperka ujistil, že v rámci rekonstrukce celého vstupu (kdy je také často vypínán carousel, 

který dosluhuje) bude zvážen rovněž aspekt bezpečnosti.  

Dr. Šimáková poukázala na spoustu akcí pro veřejnost, které jsou časté, proto by zavedení 

turniketů nemělo smysl, ale i zde se musí myslet na bezpečnost.  

Dr. Buryová v této souvislosti upozornila na studenta kombinované formy studia, který 

vykřikuje během výuky a není to příjemné. Z hlediska bezpečností situace se také obává cizích 

lidí zvenčí, kteří chodí na přednášky. Dr. Buryová se zeptala, zda má právo vyloučit výše 

uvedeného studenta z výuky. Doc. Šperka toto vnímá jako dobrý námět na školení pro 
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zaměstnance.  

D. Horákovou zajímalo, zda se bude nějak řešit to, že některé učebny nejdou zamknout zevnitř. 

Doc. Šperka řekl, že to bude určitě součástí bezpečnostního auditu.   

 

CEPIS: 

Doc. Šperka poinformoval o budově CEPIS. Minulý týden byla ministerstvem potvrzena 

dotace, což je pozitivní informace, o tom, že se CEPIS bude stoprocentně realizovat. Stavět by 

se mělo začít v polovině roku 2025 a budova by měla být dokončena v roce 2027. Původně 

měla mít více poschodí, nakonec bude mít přízemí a jedno poschodí. V 1. patře bude mít zázemí 

studijní program Inovativní podnikání. Na přízemí budou realizovány profesní studijní 

programy jako Digitální Business, přestěhuje se tam také International Office a bude zde 

probíhat výuka zahraničních studentů. Fakulta má na projektu 5% spoluúčast, bude tedy 

investovat cca 35 mil. Kč.  

 

Akreditace: 

Doc. Klepek závěrem dodal, že proběhla Rada garantů, kde byly všechny tři studijní programy 

schváleny. Nyní mají garanti programů čas na zapracování připomínek. Dále poděkoval 

senátorům za ochotu se sejít a projednat tuto záležitost na mimořádném zasedání tak, aby 

v schvalovací proces proběhl dle plánu. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Příští zasedání: 

Příští mimořádné zasedání AS SU OPF se uskuteční dne 10. 4. 2024 v 13:00 hod. v místnosti 

A308.  

 

Za správnost:  

dr. Ing. Ingrid Majerová  

 

Zapsala:  

Ing. Lucie Bínová  
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USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ AS SU OPF ZE DNE 27. 3. 2024 

 
1. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje podmínky přijímacího řízení do bakalářských a navazujících 

magisterských studijních programů v prezenční a kombinované formě studia Slezské 

univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné pro akademický rok 

2024/2025 vyhlášené pouze pro studenty studující v bakalářských a navazujících 

magisterských studijních programech s končící platností akreditace k 31. 12. 2024. 

2. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 

v Karviné schvaluje Conditions for the admission to the follow-up Master’s degree 

study program Economics and Management accredited in English in the full-time form 

of study at the Silesian University in Opava, School of Business Administration in 

Karviná for students studying at SU SBA in the follow-up Master’s degree study 

program Economics and Management, field of study Business Economics and 

Management accredited in English with the validity of accreditation until 31. 12. 2024 

for the academic year 2024/2025. 

3. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje podmínky přijímacího řízení do doktorského studijního programu 

Ekonomika a management v prezenční a kombinované formě studia Slezské univerzity 

v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné pro akademický rok 2024/2025 

vyhlášené pouze pro studenty studující v doktorském studijním programu Ekonomika a 

management, oboru Podniková ekonomika a management s končící platností akreditace 

k 31. 12. 2024. 

4. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 

v Karviné schvaluje Conditions for the admission to the follow-up Doctoral study 

program Economics and Management accredited in English in the full-time form of 

study at the Silesian University in Opava, School of Business Administration in Karviná 

for students studying at SU SBA in the follow-up Doctoral study program Economics 

and Management, field of study Business Economics and Management accredited in 

English with the validity of accreditation until 31. 12. 2024 for the academic year 

2024/2025. 

5. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné bere na vědomí Vyhodnocení plánu realizace Strategického záměru SU OPF 

za rok 2023. 

 

 

 

dr. Ing. Ingrid Majerová  

předsedkyně AS SU OPF 

 

 

 

 

Příloha č. 1: 

Studentská rada 11.3.2024_komentář Ing. Kloknerové 


